

# Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(Le français suit)

## JUDGMENTS ON LEAVE APPLICATIONS

**October 5, 2023**

**OTTAWA** – The Supreme Court of Canada has decided the following leave applications.

### GRANTED

*Attorney General of Québec v. Pekuakamiulnuatsh Takuhikan - and - Attorney General of Canada* (Que.) (Civil) (By Leave) ([40619](#))

The motion by the Attorney General of Québec to adduce new evidence, in accordance to Rule 92.1 of the *Rules of the Supreme Court of Canada*, is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-09-010153-200, 2022 QCCA 1699, dated December 15, 2022 and rectified on July 3, 2023, is granted with costs in the cause.

---

### DISMISSED

*Kweku Kuffuor v. His Majesty the King* (Ont.) (Criminal) (By Leave) ([40636](#))

The miscellaneous motions are dismissed. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number M53517, 2023 ONCA 107, dated February 7, 2023, is dismissed.

---

*Adesimbo Adejuyigbe v. John Boynton, Torstar Corporation and Nordstar Capital LP* (Ont.) (Civil) (By Leave) ([40712](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Ontario, Number COA-22-CV-0021, 2023 ONCA 141, dated March 2, 2023, is dismissed with costs.

---

*Pierre Joseph Ulysse v. Bank of Nova Scotia* (Que.) (Civil) (By Leave) ([40747](#))

The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Number 500-09-030253-223, 2023 QCCA 360, dated March 17, 2023, is dismissed with costs.

---

## JUGEMENTS SUR DEMANDES D'AUTORISATION

**Le 5 octobre 2023**

**OTTAWA** – La Cour suprême du Canada s’est prononcée sur les demandes d’autorisation suivantes.

## **ACCORDÉE**

*Procureur général du Québec c. Pekuakamiulnuatsh Takuhikan - et - Procureur général du Canada (Qc)* (Civile) (Autorisation) ([40619](#))

La requête par le procureur général du Québec pour déposer de nouveaux éléments de preuve, conformément à la règle 92.1 des *Règles de la Cour suprême du Canada*, est accueillie. La demande d’autorisation d’appel de l’arrêt de la Cour d’appel du Québec (Québec), numéro 200-09-010153-200, 2022 QCCA 1699, daté du 15 décembre 2022 et rectifié le 3 juillet 2023, est accueillie avec dépens suivant l’issue de la cause.

---

## **REJETÉES**

*Kweku Kuffuor c. Sa Majesté le Roi (Ont.)* (Criminelle) (Autorisation) ([40636](#))

Les requêtes diverses sont rejetées. La demande d’autorisation d’appel de l’arrêt de la Cour d’appel de l’Ontario, numéro M53517, 2023 ONCA 107, daté du 7 février 2023, est rejetée.

---

*Adesimbo Adejuyigbe c. John Boynton, Torstar Corporation et Nordstar Capital LP (Ont.)* (Civile) (Autorisation) ([40712](#))

La demande d’autorisation d’appel de l’arrêt de la Cour d’appel de l’Ontario, numéro COA-22-CV-0021, 2023 ONCA 141, daté du 2 mars 2023, est rejetée avec dépens.

---

*Pierre Joseph Ulysse c. Banque de Nouvelle-Écosse (Qc)* (Civile) (Autorisation) ([40747](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d’autorisation d’appel est accueillie. La demande d’autorisation d’appel de l’arrêt de la Cour d’appel du Québec (Montréal), numéro 500-09-030253-223, 2023 QCCA 360, daté du 17 mars 2023, est rejetée avec dépens.

---

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :

[Registry-greffe@scc-csc.ca](mailto:Registry-greffe@scc-csc.ca)

1-844-365-9662